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Na uvodnoj konferenciji za novinare festivalske direkcije govorili 
su ravnateljica Zdenka Višković-Vukić, umjetnički ravnatelj Zlatko 
Vidačković, producentica Festivala Tanja Miličić te predstavnica 
partnera Festivala, T-Coma, Maja Weber.

Ravnateljica je svima zaželjela dobrodošlicu te je zahvalila novinarima, 
filmašima i, najvažnije, gostima i publici Festivala. Producentica Miličić 
zaželjela je da svatko u Puli zna da se održava Festival. Predstavnica 
T-Coma izrazila je zadovoljstvo što se tradicija potpomaganja Festivala, 
duga devet godina, nastavlja. Napomenula je kako će se neki od 
očekivanih filmova moći pronaći u Max-TV videoteci.

Umjetnički ravnatelj naglasio je kako je ovo najveća Pula dosad te 
je predstavio program otvaranja u Areni. Voditelj otvaranja četvrtu 
godinu za redom bit će Damir Marovina, a pridružit će mu se riječka 
glumica Leonora Surian. Zaželio je svima dobru zabavu i odličan 
vatromet.

D o b r o D o š l i
u  P u l u

anketirala Iva Cikojević

Hana Jušić
Film je bio odličan, a poseb-
no mi se svidjela gluma 
mlađih glumaca. Također 
bih izdvojila i odličnu režiju 
te glazbu u filmu.

Sonja Tarokić
Film mi se vrlo svidio 
i veselim se njegovim 
nastavcima, ako će ih biti. 
Drago mi je što će djeca od 
sada i u budućnosti imati 
mogućnost pogledati film 
i doživjeti taj osjećaj koji su 
nama donijele knjige Ivana 
Kušana.

Josip Žuvan
Film mi se veoma svidio. 
Dobro je napravljen 
s tehničke strane, a i 
scenografija i fotografija 
su odlične. Jako je dobro 
snimljen. Posebno su me se 
dojmile uvodna i završna 
špica, a lik Marice izdvojio 
bih kao najbolji lik u filmu.
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uloge / cast

Antonio Parač – Koko
Kristian Bonačić – Zlatko
Nina Mileta – Marica
Filip Mayer – Miki
Ivan Maltarić – Božo
Ozren Grabarić – Josip
Dijana Vidušin – Neda
Predrag Vušović – Vincek

Franjo Dijak – Drago
Almira Osmanović – Ruža
Olga Pakalović – Katarina
Rakan Rushaidat – inspektor
Saša Anočić – Vladislav Brnčić
Damir Orlić – Ljubo
Sandra Lončarić Tankosić – Jagoda

Željko Königsnecht – taksist
Hana Hegedušić – novinarka
Dean Krivačić – Franjo
Milivoj Beader – Bugarin
Goran Malus – policajac
Darko Janeš – profesor
Zoran Šprajc – voditelj dnevnika

Gledatelji o filmu Koko i duhovi

Ocjena publike 
za film 

Koko i duhovi: 
4,78

Trenutni poredak

1. Koko i duhovi: 4,78
2. Lea i Darija: 4,43

Patrik Zubaj
Po reakcijama djece 
rekao bih da je film super 
prihvaćen. U njemu su 
sadržani elementi humora, 
mistike, trilera, pa čak i 
horora, no sve je dobro 
ujednačeno za djecu. Film 
mi se svidio, jer dugo nisam 
pogledao hrvatski film koji 
nema bar nekih poveznica 
s ratom.

Dina Cvek
Novo i osvježavajuće. Film 
je u potpunosti prilagođen 
mlađoj publici, što je 
odlična stvar. Glazba i fo-
tografija su također sjajne. 
Smatram da je film na pravi 
način oživio knjigu.
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Razgovor: Dalibor Matanić, scenarist i redatelj filma Ćaća

U KUĆI PREDAKA
U Lici je došlo do male mentalne revolucije, jer su u zadnje četiri godine tamo snimljena 
tri filma i ljudi su shvatili da je to dobro. Lika je nagrada za sve ljude koji se izvuku iz svojih 
ustajalih domova i tamo dođu snimati
razgovarao Janko Heidl

Prošle godine Majka asfalta, ove Ćaća. 
Dvije godine zaredom imate cjelovečernji 
film u Puli. Nije uobičajeno. 

Tempo se približava onome mog junaka 
Fassbindera. Da me je netko prošle godine 
pitao hoćemo li ove godine imati film, mislio 
bih da me zafrkava. Ovo je bilo stvarno 
iznenada i luđački, ali postoje filmovi koji 
se pripremaju dugi niz godina i filmovi koji 
se pripremaju instant – ho-ruk, kao što je 
Ćaća, mada sam i njega već neko vrijeme 
pripremao, ali u glavi. Iznenadio sam 
samoga sebe, no shvatio sam da ponavljam 
isti obrazac, to jest da ne želim sjediti u birtiji 
i pričati o tome što bih snimao, nego da 
s riječi prijeđem na djelo i snimam. Ritam 
je nakon Nove godine bio uistinu žestok, 
zamalo sam završio na infuziji. Prvo smo u 
siječnju dovršili kratki film Mezanin, a onda 
je bilo: ili-ili. Ili ćemo odmah prijeći na Ćaću 
ili ga nećemo ni snimiti. To je ponovno bio 
test entuzijazma – skupiti ljude da rade za 
gotovo nikakve honorare u okvirima vrlo, 
vrlo niskog proračuna i super je vidjeti da se 
i sad, bez obzira na krizu, ljudima snima. To 
se posebno odnosi na direktora fotografije, 
Vanju Černjula, kojemu zadnje dvije godine, 
kad dođe iz Amerike posjetiti svog sina u 
Zagreb, ukrademo dio vremena tog boravka 
sa sinom da bi nama snimao film. 

Bi li Vam ritam snimanja od jednog filma 
godišnje odgovarao i ubuduće?

Daj Bože da mogu snimati jedan film 
godišnje. Pokušavam, barem u glavi, vrtiti 
usporedno nekoliko projekata, tako da mi 
nije problem brzo reagirati kad se, koliko 
god oskudne, pojave financije koje bi mi 
omogućile snimanje, kao što je bio slučaj 
s Ćaćom. Ako imaš potrebu izražavati se, 
snimaj, umjesto da od priprema, snimanja i 
postprodukcije radiš famu, desetogodišnju  
priču.

Nakon zagrebačke Majke asfalta, Ćaćom ste 
se ponovno vratili u Liku, poprište Kina 
Lika.   

Štoviše, vratio sam se u obiteljsku kuću 
mojih pokojnih babe i dide. Na odjavnici 

filma nazvao sam je Lička filmska kuća i 
nadam se da Ćaća neće biti jedini ondje 
snimljen film. Razmišljam o konceptu 
da na toj lokaciji snimimo nekoliko 
filmova, da lokacija bude stalno mjesto, 
ishodište. Bilo je zabavno, jer je na 
polovici snimanja Ćaće na televiziji 
prikazano Kino Lika. Rekao sam ekipi da 
će nas do polovice snimanja svi častiti 
i biti divni ljudi, a da se nakon toga 
počnu skrivati po hotelskim sobama. 
No, nije bilo tako, bilo je super. U Lici 
je došlo do male mentalne revolucije, 
jer su u zadnje četiri godine tamo 
snimljena tri filma – 72 dana Danila 
Šerbedžije te moji Kino Lika i sad Ćaća 
– i ljudi su shvatili da je to dobro. Lika 
je nagrada za sve ljude koji se izvuku 
iz svojih ustajalih domova i tamo dođu 
snimati. Ima nešto u prirodi, bez obzira 
na to što o tome rekao Lars von Trier, 
tj. da je priroda zlo. Međutim, ove naše 
likove ni priroda ne može izvući iz 
mraka u koji tonu.

Na zanimljiv ste način spojili 
obiteljsku dramu s ugođajem filma 
strave. 

Kad smo kretali u žestoke pripreme, 
razmišljao sam o tome da baš povučem 
prema žanru strave, a onda sam shvatio da 
me taj žanr – mislim na tzv. slasher, koljački 
horor – kao gledatelja, a pogotovo kao 
redatelja, uopće ne zanima, zato jer je riječ 
o velikoj količini klišeja. Ako ću ikad raditi 
film strave, moram imati nešto nepoznato 
kao što je vrag – to su mi najdraži horori, ali 
to je već druga priča. Doduše, odrastao sam 
na tom žanru, ali više volim kad se nešto od 
njega provlači kroz film, a ne da bude baš 
posve žanrovski. 

U svemu ima i ponešto crnog humora, 
ponajprije, čini mi se, u određenom 
iznevjerivanju  naznačenih žanrovskih 
klišeja. 

Nisam imao namjeru dodavati slojeve 
humora, jer mi se to činilo previše. Ali, 
volim kad negdje probija nesvjesni humor, 
mikrohumor, i drago mi je što ga ima. 
On se najčešeće dobije kroz glumačke 
minijaturice. 

Jeste li u osmišljavanju priče krenuli od 
stvarnog događaja?

Osnova priče bila mi je crtica o tome da kćer 
traži oca kojeg nema, a ostalo je izraslo iz 
toga. Sama je metoda fizičkog obračuna, 
da tako kažem, utkana u naše podneblje, 
to je ono što sam čuo milijun puta: „Munuo 
ga sjekirom!“ Vrsta prijekog suda. A taj se 
kôd onda obično veže uz čovjeka koji živi u 
izolaciji.

Kao i Lea i Darija i Koko i duhovi, 
prethodna dva filma viđena u 
ovogodišnjem Nacionalnom programu, 
Ćaća ima puno glazbe.  

Prvi sam put htio film u kojem glazba ide baš 
žestoko u smjeru dramaturgije. Prethodni 
film, kratki Mezanin, bio mi je prvi bez glazbe 
pa sam ovdje htio to naplatiti. Prve sekunde 
rekao sam skladateljima Pavlu Miholjeviću i 
Juri Ferini: „Pripremite se, ovo je nešto za vas, 
veliki komad!“



Razgovar: Judita Franković, glumica u filmu Ćaća

ISPLATILO SE ČEKATI
Glumcu treba stalno kopanje, jer se lako uljuljkaš u dobro i zatvoriš se. A ovako istražuješ i 
veseliš se.
razgovarao Daniel Rafaelić

Sjajno je kako ste u ulozi postigli taj 
balans nježnosti i  submisivnosti s 
jedne i dominacije s druge strane. 
Mislim ponajprije na ključnu, završnu 
scenu filma…

Ja još nisam vidjela film i u velikoj sam 
tremi. Inače imam tremu i u kazalištu i 
na filmu, ali ovdje si suočen sa sobom 
i nužno vidiš neke svoje mane koje bi 
možda htio izbjeći, neke svoje tikove 
itd… Proces rada na filmu bio je divan, 
intenzivan, lud, a i vrijeme je bilo takvo. 
Došli smo na snimanje i izgledalo je sve 
OK, a zatim prvi dan – snježna lavina. 
Napadalo je toliko snijega, a do kraja 
snimanja sve se pretvorilo u proljeće. To 
mi je i u filmu sjajno, jer se tako i u filmu 
dogodi. 

No, i prošle si godine radila s 
Matanićem…

Da, radili smo Majku asfalta. To mi je 
bilo lakše, jer kad vidim sebe na ekranu, 
zažmirim par puta, i sve moje scene 
prođu. Ali ovdje ću od treme žmiriti 
cijeli film. Inače, Matanić je jedan od 
redatelja s kojim sam htjela raditi jako 
dugo. Kako sam osoba koja ne voli 
forsirati, odlučila sam čekati. No, ipak mi 
se javio sam, a kako je strašno otvoren, 
istog trena krenula je komunikacija. 
Ima nešto divno dječačko u sebi. On 
svemu pristupa s velikim guštom i 
entuzijazmom i zato mu se i događa 
taj velik uspjeh. Ima neko veselje u sebi 
koje i ja imam, tako da smo se tu odmah 
prepoznali. Ima jedan neopterećen 
pristup. 

Koliko Vam je film važan za glumački 
rad, za istraživanje?

Užasno važan. Ja sam još kao mala 
sebe zamišljala kao filmsku glumicu. 
Onda se ipak otvorilo kazalište, što 
je zapravo svakom glumcu baza. 
Ipak, jako me veseli ovo što se počelo 
događati s kratkim filmom kod nas. 
Ljudi su shvatili da je to jedna izvrsna 
forma u kojoj izbrusiš zanat. U kratko 
vrijeme moraš sve reći, imati neku liniju, 
moraš promisliti. Ja sam ipak još na 
početku – još učim. Jako sam sretna, 
jer mi se otvaraju sjajne stvari. Kada 
radiš s novim ljudima, uvijek počinješ 
ispočetka, uvijek učiš nešto novo, jer je 
najvažnije da se energetski poklopite. 
Dosad sam zaista imala dobre odnose i 
u kazalištu i na filmu. Nisam još radila s 
hitlerima. Glumcu treba stalno kopanje, 
jer se lako uljuljkaš u dobro i zatvoriš se. 
A ovako istražuješ i veseliš se. 



Razgovor: Aldo Tardozzi, redatelj filma Fleke

Fleke su film za mlade i htjeli smo ga takvim napraviti, 
jer sam i ja relativno mlad. Kad dođete u kino, publika je 
najčešće mlada, ali im se serviraju priče koje im često nisu 
generacijski zanimljive

Razgovarao Daniel Rafaelić 

Lijepo je vidjeti kada se redatelj odluči 
slikati Zagreb noću. Kao da grad 
pokazuje neko novo lice, koje čak nije 
nužno uvjetovano ni teškom situacijom 
kroz koju prolaze Vaši likovi u filmu.

Jako puno film duguje snimatelju Darku 
Drinovcu, koji je došao s idejom da se to 
sve snima na fotoaparatu koji je pojeftinio 
produkciju, a s druge strane nudio velike 
mogućnosti snimanja noću, jer je aparat 
jako osjetljiv, tako da nam je bila potrebna 
minimalna rasvjeta. Budući da s njim već 
dugo surađujem i da jako volim njegovu 
realističnu fotografiju, prihvatio sam njegov 
savjet. 

Film ima vrlo mračnu potku. Tu je 
silovanje, droga… zapravo jedno naličje 
grada. Odakle interes za to?

Mene je u toj priči privukla napetost koja se 
javlja između dva lika i sve te mračne stvari 
koje se događaju zapravo su kolateralne. 
Osnova priče zapravo je lijepa. Dvije 
tinejdžerke kreću na putovanje bez obzira 
na to što ih na tom putu čeka. Na taj film 
prije svega gledam kao na avanturistički 
film, a ne kao na neku crnu dramu. Drame 
ima, ali više na razini poteškoća koje one 
moraju prevladati.

Jeste li od početka htjeli raditi mladalački 
film?

To je film za mlade i htjeli smo ga takvim 
napraviti, jer sam i ja relativno mlad. Kad 
dođete u kino, sva publika je najčešće 
mlada, ali im se serviraju priče koje možda 
njima i nisu generacijski zanimljive. Ratne 
teme, velike teme – od državotvornih 
nadalje, koje ih onda automatski udalje 
iz kina. Tako dobijemo neke čak i dobre 
filmove, ali za njih nema publike. Pokušali 
smo napraviti film koji bi se nama svidio kad 
bismo ga gledali u kinu. 

Glazba je u filmu zaista pamtljiva.

Glazbu je radio Luka Zima. On je kompozitor 
koji je već radio na kratkim filmovima, 
video spotovima, televizijskim reklamama 
i kazališnim predstavama. Dugo već 
surađujemo. On jednostavno zna stvoriti 
atmosferu koja je meni potrebna za film. 
Malo sjetna, malo emotivna glazba. Zato 
smo se odlučili na pristup glazbi koji neće 
biti američki. Glazbe ima malo, ali potrudili 
smo se da tamo gdje je ima, ostavi dojam.

NA puTu živoTA



Razgovor: Iskra Jirsak i Nika Mišković, glumice u filmu Fleke

Fleke su film o prijateljstvu i o 
izgubljenim životnim vrijednostima. 
I o tome da kad nam je najgore, i 
kad možda idemo glavom kroz zid i 
znamo da smo u krivu, pravi prijatelj 
je uz nas

Razgovarala Iva Cikojević

Gdje je zaiskrilo za Vašu ulogu Lane, na 
audiciji ili u redateljevoj glavi? 
I. J.: Održana je regularna audicija za uloge 
u filmu, gdje je bilo konkurencije napretek. 
Nisam ih sve vidjela, ali tako se pričalo. 
Već smo ondje Nika i ja odigrale jednu 
zajedničku scenu i iako nismo znale ni slova 
od cijelog scenarija, odmah smo kliknule i 
mislim da je to presudilo. 

Kad Vam je scenarij stigao u ruke, 
upoznali ste dvije protagonistice sasvim 
oprečnih karaktera, jednu buntovnicu i 
ovisnicu koja živi na rubu, a drugu milu 
maminu kćer. Biste li i sami radije izabrali 
ulogu potonje? 
I. J.: Da, one su kao nebo i zemlja. Na 
početku sam se odmah zalijepila na ulogu 
Irene, koja je prava ratoborna cura od 
akcije. Naravno, draže bi mi bilo glumiti 
nju, jer je drukčija od mene. U Lani se 
više prepoznajem: vežu nas zaigranost i 
sramežljivost, iako nisam kao ona živjela 
pod staklenim zvonom. No, s vremenom 
sam se toliko saživjela s tom ulogom da 

mi je na kraju nezamislivo da nisam baš ja 
Lana.   

Kad si sada odvrtite film, koja su Vam 
dragocjena iskustva ostala sa snimanja, 
je li bilo nekih anegdota, jer ipak ste 
doživjeli vrlo burnu filmsku noć? 
I. J.: Najprije mi se vraća flash pozitivne 
atmosfere pune entuzijazma cijele ekipe. 
Prvo mi se snimanje urezalo, jer čim sam 
zakoračila na set, nisam gotovo nikoga 
poznavala, a čekala me scena kada gola 
izlazim ispod tuša. To je uvijek nelagodno. 
Bilo je i zabavnih trenutaka, kao pucanje 
iz pištolja ili pentranje po ljestvama, a i 
nasmrzavali smo se. Često smo Nika i ja 
izvodile nepodopštine i pokušavale redatelju 
nešto malo podvaliti, kao primjerice repliku 
„Je li i tvoj tata bio u ratu?“, što je bila šala, 
jer smo bile sretne što nas nije zapalo da 
glumimo u još jednom hrvatskom ratnom 
filmu.   

Film započinje porukom: „Svi će ti 
pomoći kad si u pravu, a samo će ti 
prijatelj pomoći kad si u krivu.“ Kako 
biste publici preporučili film? 
I. J.: To je ustvari film o prijateljstvu, i o 
izgubljenim životnim vrijednostima. I kad 
nam je najgore, i kad možda idemo glavom 
kroz zid i znamo da smo u krivu, da nas 
prijatelj drži za ruku. Naravno, i o tome kako, 
usudimo li se uzeti pravdu u svoje ruke, to 
će nam se kad-tad obiti o glavu. Ovo je film 
dobre vibre i sam je foršpan već sjajan pa se 
nadam da će publika prepoznati film... 

Na Pulskom ste filmskom festivalu u 
ulozi dvostruke debitantice, a jedna 
je od njih i Vaš službeni filmski debi u 
Kotlovini Tomislava Radića. U svakom 
slučaju, veliki dani za Vas. Kakva su Vaša 
očekivanja? 
I. J.: Ovdje sam, što me pomalo sram reći, 
tek prvi put, a pridodaju li mi se još dvije 
debitantske uloge, nije mi lako. (smijeh) 
Imam tremu oko svega i ne bojim se oštrih 
pera kritičara. Ustvari se veselim jer osjećam 
da je to to. Ovom bih prilikom željela svoju 
ulogu posvetiti svom tati, koji je netom 
izgubio bitku s rakom, a unatoč velikoj želji, 
nije uspio dočekati premijeru.

Prijateljstvo iznad svega

S kazališnih dasaka i Akademije ravno na 
set filma Fleke? Prijavili ste se na audiciju 
i ostalo je povijest?    
N. M.: Producentica Barbara pronijela 
je vijest o audiciji i odmah sam zagrizla. 
Bilo nas je poprilično, ali sve je teklo 
uobičajenim redom. Stigla sam do užeg 
izbora, a potom su imali još generalnu 
probu s duetom glavnih junakinja, gdje su 
i vizualno i karakterno tražili savršen spoj. 
Uparili su tako i Iskru i mene i na kraju smo 
dobile uloge. Da, ostalo je povijest. (smijeh)   

U kompleksnoj ulozi Irene, pokretačkog 
kotačića radnje, plivate kao riba u vodi. 
S jedne strane neotesana razbijačica 
koja se ničega ne libi, a s druge krhko 
hipersenzibilno biće. Što Vas s njom 
veže i jesu li snimanju prethodile neke 
posebne pripreme?   
N. M.: Iako sam zbog duge plave kose i 
izgleda princeze bila uvjerena da će me 

dopasti uloga Lane, Irenu sam prihvatila 
objeručke. Meni su najproblematičniji i 
najluđi likovi najdraži, jer tu uvijek ima 
najviše materijala, odnosno safta. Irena mi je 
baš prirasla srcu. Premda čini te svoje ludosti 
i iskušava granice, za to treba imati petlje 
i ići do kraja. U tom njenom neljudskom 
činu ima toliko ljudskog. Izrazito cijenim 
tu njenu odlučnost i hrabrost, a posebice 
nerazmaženost. Svijet je pun kukavica, a 
ona nije jedna od njih. Zbog njene razorene 
obitelji, usamljenosti i dezorijentacije ona 
ne vidi nikakav smisao i odaje se destrukciji. 
Stoga savršeno razumijem njenu situaciju. 
I ona i Lana ustvari su antijunakinje koje 
ne žele biti žrtve, nego se boriti protiv 
nametnutih agresora. To je kritika pasivnosti 
koja tako uporno prati ovaj naš narod. Kad 
sam danima živjela ovaj lik, na kraju sam 
samo poželjela nazvati svoje roditelje i reći 
im hvala.  

Iako je iza Vas već zapažena kazališna 
karijera, Fleke su Vaše vatreno filmsko 
krštenje. Uz pregršt nagrada koje ste 
dosad skupili, za još jednu filmsku, poput 
Zlatne Arene, zasigurno bi se našlo 
mjesto? 
N. M.: Nagrade imaju svakako svoju težinu, 
one su odraz uloženog truda i rada i ne 
vjerujem onome tko kaže da je to sporedno. 
Ipak, nije mi važno toliko što će reći drugi, 
jer najstroži sam kritičar ja. Muči me hoću 
li sama sebi zapljeskati ‒ uspjeh je i znak 
samopoštovanja. Kad je do mene stigao 
glas da idemo na Festival, najprije mi je 
kao svakoj pripadnici ljepšeg spola palo na 
pamet što ću obući. (smijeh) Moje nagrade 
doma ne skupljaju prašinu, jer kad navrate 
susjedi, moji ih roditelji ponosno stave 
svima na vidjelo. Što se mene tiče, navijam 
za publiku koja će puniti kina i gledati naš 
film.



Konferencija za novinare: ekipa filma Fleke

PRAZNA KASA, NO PUNO SRCE
Oblak sumnje da je dugometražni prvijenac 
Fleke, pulskog debitanta Alda Tardozzija, filmska 
rekonstrukcija nemilog događaja od prije nekoliko 
godina, kada su dvije maloljetne tinejdžerice 
brutalno napale nedužnog taksista, odmah 
po početku novinske konferencije u povodu 
premijere u Areni rastjerao je sam redatelj, koji 
potpisuje i scenarij, kazavši kako je ta scena iz crne 
kronike bila tek povod. U knjizi snimanja upisano 
je točno 25 radnih dana, odnosno noći, tijekom 
kojih su, u skladu sa žanrom i ritmom radnje, obišli 
gotovo cijeli grad Zagreb, a ugostili su ih i brojni 
interijeri, poput bolnica i stanova. 

Potom su se predstavile mlade snage filma, 
glumice-debitantice Iskra Jirsak i Nika Mišković, 
istaknuvši kako nisu sigurne krije li se tajna 
u snimanju u nezavisnoj produkciji, koja 
podrazumijeva golem entuzijazam, ali da su svi 
bili kao jedna velika obitelj. Male doze stresa 
prouzročile su im tek scene snimane na debelom 
minusu, a intervencije u prvotni scenarij bile su 
minimalne. 

Za kraj je o produkcijskim slatkim brigama 
progovorio Ljubo Zdjelarević, jedan od uzdanika 
tročlanog tima, vrativši se na sam početak, kad su 
prijateljske spone potakle inicijativu za snimanje. 
U ime projekta u koji su vjerovali svi su uložili rad 
i trud, a prazne džepove nadomjestio je filmski 

profesionalizam. Ulogu tate preuzeo je iskusni 
scenograf Damir Gabelica, čiji je autoritet stvarao 
balans mladom živahnom timu. Budući da im se 
sve tako posložilo, naglasio je, bili su sigurni da 
jednostavno ne mogu „fulati“. 

Već nakon novinske projekcije pale su i prve 
pohvale, ponajviše na račun originalne špice, za 

koju je zaslužan skladatelj Luka Zima, čijih je ruku 
djelo i cijela glazbena kulisa filma. Novi vjetar u 
leđa cijeloj ekipi filma svakako je sretna vijest da 
će se Fleke odmah nakon Pule otisnuti u Sarajevo, 
gdje su uvrštene u službenu konkurenciju 
Festivala...

Goran Ribarić

Treći dan Nacionalnog programa na konferenciji 
za novinare predstavljena je ekipa filma Ćaća, 
koju predvodi redatelj Dalibor Matanić. Film je 
snimljen u svega deset dana na području Like, 
u redateljevoj obiteljskoj kući. Iako je scenarij 
postojao, ističe redatelj, tijekom snimanja su 
mnogo improvizirali. Glumcima je prepustio da 
sami dijelom kroje svršetke priča svojih likova. 
Glumici Juditi Franković ovo je druga suradnja s 
Daliborom Matanićem, ali ni sama se nije nadala 
da će s istim redateljem, samo godinu dana 
nakon Majke asfalta, ponovno stići u Pulu s novim 
filmom. Napomenula je da je snimanje filma, za 
razliku od prethodnoga, bilo mnogo intenzivnije 
i napornije. Snimalo se i danju i noću, što je bio 
velik napor, no, istaknula je, i veselje. 

Glumac Igor Kovač također je naglasio kako 
je svima bilo teško u deset dana, uz scenarij, 
dodatno kreirati svoje likove. Istaknuo je da 
je to bio velik kreativni proces, koji je iznimno 
zahvalan, no u šali je kazao kako vjerojatno i 
veteranu glume Ivi Gregureviću tako nešto nije 
bilo sasvim lako, a njima mlađima bilo je još teže. 
Direktor fotografije Vanja Černjul nije uspio doći 

na konferenciju zbog obaveza u New Yorku, no 
redatelj ga nije želio izostaviti pa je naglasio kako 
bez njegova rada i strpljenja film ne bi tako dobro 
izgledao. Producentica Ankica Jurić Tilić (koja 
je producirala i film Koko i duhovi) istaknula je 
kako je sretna što se upustila u ovakav zahtjevan 
eksperiment, no ipak ne želi biti promotorica 

takvog načina rada, budući da on u biti nije 
filmski. Redatelj Matanić za kraj je naglasio kako je 
iznimno zadovoljan rezultatom, a s time se složila 
cijela filmska ekipa. 

Goran Ribarić

Konferencija za novinare: ekipa filma Ćaća

ZAHTJEVNI EKSPERIMENT
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Okrugli stol o digitalizaciji hrvatskih kina

ZA VIŠE HRVATSKOG FILMA U KINIMA
Od struke u startu prepoznat kao iznimno 
važan, u sklopu Festivala igranog filma u Puli 
održan je okrugli stol na temu digitalizacije 
hrvatske kino mreže. Događaj je otvorila 
ravnateljica pulskog filmskog festivala, 
Zdenka Višković-Vukić, koja je iznijela svoje 
stručno viđenje problema pred kojim se nalazi 
trenutna prikazivačka mreža u Hrvatskoj. 
Naime, od 2012. filmovi se više u kinima neće 
prikazivati na 35mm kopijama, što je nužno 
postavilo pred vlasnike kina imperativ – 
uvođenje digitalnog sistema za prikazivanje. 
Upravo je to pojasnio i ministar kulture, mr. 
Jasen Mesić, rekavši kako se digitalizacijom 
kina napokon zatvara krug koji čine filmovi 
snimljeni digitalnom tehnikom, ali koji do 
sada jednostavno nisu mogli biti prikazivani u 
optimalnim uvjetima. 

Naime, ovogodišnja Pula jedinstvena je i po 
tome što se na njoj, nadovezala se ravnateljica 
Višković - Vukić, prvi put u povijesti svi hrvatski 
filmovi prikazuju digitalnim putem. Sanja 
Ravlić iz HAVC-a ocrtala je uspješne europske 
primjere digitalizacije kina korištenjem brojnih 

fondova i potporom lokalne samouprave. 
Naime, u Hrvatskoj je nacionalni film na 
repertoaru zastupljen s tek 0,1%, a vjeruje se 
kako će nove mjere po pitanju digitalizacije 
značajnije popraviti taj postotak. O 
problemima u radu međunarodnih filmskih 
festivala govorio je i Hrvoje Laurenta, dok je 
Martina Petrović pojasnila ulogu MEDIA-e 
u pomoći u prikupljanju sredstava. Državna 

tajnica Ministarstva kulture, Nina Obuljen, 
okupljene je detaljno upoznala s koracima koji 
su dosad već napravljeni te ujedno najavila 
sljedeće, s posebnim naglaskom na suradnju 
lokalne samouprave i Ministarstva kulture i 
kroz poticanje kulturnih investicija.

Daniel Rafaelić

Na konferenciji za novinare predstavljen je 
ocjenjivački sud Nacionalnog programa, kojim 
predsjeda filmski kritičar i redatelj Živorad 
Tomić, a članovi su mu scenograf i redatelj 
Vladimir Tadej, redatelj i scenarist Goran 
Dević, glumica Nataša Janjić i snimatelj Stanko 
Herceg. 

Vladimir Tadej dobitnik je ovogodišnje 
Vjesnikove nagrade Krešo Golik za životno djelo. 
Iako nije šest godina bio u Puli, razveselio 
ga je poziv umjetničkog ravnatelja Zlatka 
Vidačkovića da se ponovno pridruži najstarijem 
nacionalnom festivalu na svijetu. Ovo mu nije 
prvi put da je u žiriju, no šali se kako je ovo 
ipak jedna potpuno nova generacija. On je 
naziva „mobitel generacijom“. Ipak, jako ga 
veseli vidjeti promjenu u načinu razmišljanja i 
stvaranja filma. 

Koliko je promjena vidljiva, Tadej je metaforički 
objasnio. Režirao je osam filmova, koji su 
svi bili na velikim filmskim rolama, a danas 
svih svojih osam filmova može staviti u 
jedan džep kaputa. Istaknuo je kako se, dok 
je njegova generacija snimala filmove, nije 
toliko opterećivalo novcem, jer su bila druga 

vremena, već su mislili samo na krajnji ishod 
filma, a to je, kako kaže, je li film dobar ili nije. 

Nagrada Krešo Golik mnogo mu znači, jer je s 
redateljem Krešom Golikom bio i bliski prijatelj. 
Ipak, stjecajem životnih okolnosti nikada s njim 
nije surađivao. Našalio se kako bi mu bilo draže 
da nije dobio nagradu, jer bi to značilo da je 
njegov prijatelj još uvijek među živima. 

Vladimir Tadej sudjeluje u hrvatskoj filmografiji 
od samog njezina začetka, kao scenograf 
u prvom hrvatskom filmu Zastava, pa sve 
do danas. Napominje kako je kao redatelj 
najzadovoljniji svojim filmom Hitler iz našeg 
sokaka, iako je najpoznatiji kao redatelj filmova 
za djecu Družba Pere Kvržice i Tajna starog 
tavana.

Goran Ribarić

Konferencija za novinare: Vladimir Tadej, dobitnik nagrade Krešo Golik

VETERAN I MOBITEL GENERACIJA 
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Razgovor: David Kapac, redatelj i suscenarist srednjemetražnog filma 
Zagorski specijalitet

IZ ZAGORJA S LJUBAVLJU

razgovarao Janko Heidl

Film je nastao kao studentski rad na 
Akademiji dramske umjetnosti. 

Na scenarističkom kolegiju kod profesora 
Ognjena Sviličića razgovarali smo o tome 
kakav bismo film snimali, a ideja je bila 
lokalizirati neki žanr. Ja sam se javio da bih 
snimio film strave, mada u tom trenutku 
nisam imao pojma što će to biti. Iz toga se 
razvio Zagorski specijalitet. Akademski filmovi 
obično traju do dvadesetak minuta, a ovaj je 
ispao dosta ambiciozan, jer je tijekom pisanja 
scenarija jednostavno došlo do dužine od 
45 minuta, kad nam se činilo da smo imali 
zaokruženu priču. Snimanje je trajalo dva 
tjedna, film se premijerno prikazuje u Puli i još 
nisam s njime izišao na ispit. 

Je li zbog te dužine bilo poteškoća u 
financiranju?

Financije smo dugo skupljali. Dobili smo 
nešto na natječaju Grada Zagreba, ADU nam 
je dala opremu i nešto novaca, a na kraju 
je u suprodukciju ušao i HRT, što nam je 
omogućilo da snimimo film. 

Neizbježne su usporedbe sa Šumom 
summarum Ivana Gorana Viteza. 

S time se borimo od početka. Scenariji su 
nastali u isto vrijeme, neovisno jedan o 
drugome. Mi smo saznali da Vitez ima sličan 
scenarij tek nakon što smo dovršili naš. 
Šumu summarum gledao sam na premijeri u 
Zagrebu, nekoliko dana nakon što smo snimili 
Zagorske specijalitete i bilo mi je drago vidjeti 
da su to drugačiji filmovi i u tonu i u pristupu 
žanru, a slični samo po početnoj premisi. Naš 
film, da tako kažem, ozbiljnije pristupa žanru 
– bez citatnosti i bez metafilmskih inserata.  

Zanimljivo je da ste obojica smjestili film u 
Zagorje.

Ne bih rekao. Moj film jest lokaliziran u 
Zagorje, a za Vitezov film ne znamo gdje je 
smješten. U njemu junaci dolaze s raftinga, a 
u Zagorju se vrlo slabo ide na rafting, tako da 
to isključuje Zagorje. Ljudi u njegovu filmu 
ne govore zagorski, pa čak ni hrvatski. Ja 
sam iz Zagorja i igrao sam se s podnebljem 
i mentalitetom zavičaja koji poznajem i koji 

sam stavio u kontekst žanra. 
To mom filmu daje na 
realnosti i ako horor uspije, 
svim izletnicima, pogotovo 
zagrebačkima, naviknutima 
na lepe, mirne zagorske 
brege, pruža drugačiju sliku 
i  više nikad ih, barem u 
podsvijesti, neće gledati u 
tom svjetlu. Kao što nakon 
Spielbergovih Ralja više 
nitko ne gleda more u istom 
svjetlu.

Ali u moru uistinu postoji 
realna opasnost od 
ubojitih morskih pasa, a 
u Zagorju baš i ne čekaju 
domaći stanovnici koji 
kolju pridošlice. 

Otkud znate? To nisu 
karikature, to su ljudi koje 
zatječemo u fazi kolinja, 
što je svakodnevica 
Zagorja, običaj i tradicija 
tih prostora. Izletnici tamo 
dolaze gledajući s visoka 
na lokalne stanovnike 
i ti ljudi upitnog morala, koji podcjenjuju 
seljaka, budu zbog toga kažnjeni. Lokalitet i 
pretpostavke su realni, samo je dodano nešto 
demonskoga da učini film žanrovskim. Inače 
nema žanra. Jer odrednica je horora da se 
ljudima upitnoga ponašanja i svjetonazora 
dogodi nešto demonsko. 

Ideja i praksa team buildinga prikazana je u 
dosta negativnom svjetlu. 

U korporativnom svijetu i tržišnom natjecanju 
team building ima funkciju zbližiti djelatnike. 
Kako ih je moguće zbližiti u takvom 
kompetitivnom okruženju u kojem jedan 
drugom zabijaju nož u leđa? Ti ljudi možda 
jesu dobre naravi, ali gura ih ambicija, a ne 
suosjećanje, i zbog toga su u filmu i kažnjeni. 
To je ironijski pogled na moderni svijet u 
kojem mladi ljudi moraju funkcionirati. 

U Puli je prikazan i vaš kratkometražni film 
Igra tucanja. 

Rad na Igri tucanja i na Zagorskom specijalitetu 
gotovo je neusporediv. Snimana prema priči 

Tarika Kulenovića, Igra tucanja je vježba u 
kojoj smo učili kako iščitati tuđi predložak 
i ekranizirati to što je na papiru. Zagorski 
specijalitet radio sam odriješenih ruku i to 
mi je bio daleko veći izazov, užitak i, na kraju 
krajeva, ponos. 

Koja je sudbina srednjemetražnog filma? 
Gdje će se, osim u Puli, moći gledati 
Zagorski specijalitet?

Film nije rađen nepromišljeno, nego s idejom 
prikazivanja na žanrovskim festivalima u 
svijetu koji ne mare za trajanje. Imamo raznih 
planova, a među ostalim, film će biti prikazan 
i na HTV-u, u jesenskoj shemi, tako da nije 
osuđen na zadržavanje na ADU-u kao mnogi 
studentski radovi. 

Na HTV-u nije bilo problema zbog poveće 
količine neugodnih scena?

Široko gledateljstvo na HTV-u gleda puno 
toga, između ostaloga i Dnevnik, koji zna biti 
puno krvaviji nego filmovi. Naravno, film valja 
gledati kroz prizmu filmskog nasilja i žanra u 
kojem je rađen.

Kako je moguće zbližiti ljude u kompetitivnom okruženju u kojem jedan drugom 
zabijaju nož u leđa? Film je ironijski pogled na moderni svijet u kojem mladi ljudi moraju 
funkcionirati 







UTORAK, 19. srpnja 2011.  
   
9,15 Kino Valli
projekcija za novinare i akreditirane 
Duh babe Ilonke, 97’, T. Žaja 
   
11,00 Kino Valli
Filmovi u nastanku
  
11,30 Kino Valli
projekcija za novinare i akreditirane
Pod udarom cenzure, 80’, 
S. Miroščiničenko   
   
13,10 Circolo
Festivalske konferencije za novinare
1. ekipa  Duh babe Ilonke
2. ekipa Pod udarom cenzure
3. ekipa Soba 304   
 
15,00 Kino Valli
Žene sa šestog kata, 106’, P. Le Guay 
 
17,00 Kino Valli
Miran život, 105’, C. Cupellini  
 
19,00 Kino Valli
Kratki filmovi / manjinske 
koprodukcije
Zima, 15’, D. Lepur i M. Stanić
Neprijatelj, 109’, D. Zečević
   
21,30 Kino Valli
Carlos, 165’, O. Assayas   

21,30 Arena
Duh babe Ilonke, 97’, T. Žaja

21,30 Portarata
doFuraj svoj film 

21,30 Verudela
Solarno kino

23,15 Arena
Harry Potter i darovi smrti, 2. dio, 
132’, D. Yates   

23,30 Circolo
Radio Pula / Radio Cabaret

DANAS
NA FESTIVALU

DANAS NA PROGRAMU

92 58. festival igranog filma u Puli  •       M E Đ U N A R O D N I  P R O G R A M  –  E U R O P O L I S

Žene sa šestog kata
Les femmes du 6e étage   
Service Entrance

romantična komedija / romantic comedy
Francuska / France, 2010, 106 min / 1h46, 35mm

produkcijske kuće / production companies: Vendôme Production, France 2 Cinéma, SND

producenti / producers: Philippe Rousselet, Etienne Comar
režija / directed by: Philippe Le Guay
scenarij / written by: Philippe Le Guay, Jérôme Tonnerre
u glavnim ulogama / starring: Fabrice Luchini, Sandrine Kiberlain, Natalia 
Verbeke, Carmen Maura, Lola Dueñas, Berta Ojea
snimatelj / cinematography: Jean-Claude Larrieu
montaža / editing: Monica Coleman
scenografija / set design: Pierre-François Limbosch
kostimografija / costume design: Christian Gasc
skladatelj / music: Jorge Arriagada

SADRŽAJ: Mirnu i dosadnu svakodnevicu života više 
srednje klase Jean-Louisa Jouberta i njegove supruge u 
Parizu 1960. poremetit će sluškinje Španjolke iz odaje za 
služinčad na šestom katu kuće, a osobito novopridošla 
mlada, vedra i atraktivna Maria...

O REDATELJU: Philippe Le Guay (Pariz, 1956) 
diplomirao je na IDHEC-u (Institut des hautes études 
cinématographiques) u Parizu, a u istoj ustanovi (koja 
je 1986. promijenila ime u La Fémis) danas i predaje. 
Filmsku karijeru započinje kao scenarist 1983. Autor je 
dvadesetak scenarija za kratkometražne, televizijske i 
dugometražne filmove. Kao redatelj dugometražnih 
filmova debitira 1989. filmom Les deux Fragonard. 
Scenarist je ili koscenarist svih svojih dugometražnih 
igranih filmova: uz spomenuti, to su L’année Juliette 
(1995), Trois huit (2001), Le coût de la vie (2003), Jednog 
lijepog dana (Du jour au lendemain, 2006) i Žene sa 
šestog kata.

MEĐUNARODNA PREMIJERA: Filmski festival u Berlinu 
2011.

SUMMARY: Paris, 1960. Jean-Louis Joubert and his wife 
live a peaceful yet boring bourgeois existence that will 
be turned upside down by Spanish maids who move 
into the servant’s quarters on the sixth floor of their 
building, especially Maria, who is young, pretty and full 
of joy…

DIRECTOR: Philippe Le Guay (Paris, 1956) studied film at 
the Parisian film school IDHEC (Institut des hautes études 
cinématographiques) where he now teaches (in 1986 
the school changed its name to La Fémis). Beginning 
his career as a screenwriter in 1983, he wrote some 
twenty scripts for short subjects, television films and 
full-length features. He made his directorial debut in 
1989 with Les deux Fragonard. He wrote or co-authored 
all of his feature films. Filmography: Les deux Fragonard 
(1989), L’année Juliette (1995), Nightshift (Trois huit, 
2001), The Cost of Living (Le coût de la vie, 2003), Du jour 
au lendemain (2006) and Service Entrance.

INTERNATIONAL PREMIERE: 2011 Berlin Film Festival
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Selma Ibrahimi – Manuša
Marin Arman Grbin – Zdenko
Aleksandra Balmazović – Aska
Rakan Rushaidat – Hrast
Krunoslav Šarić – Kasum
Sabina Ajrula – baba Ilonka
Vesna Pernarčič Žunić – psihologica
Ljiljana Bogojević – učiteljica
Hana Cvijanović – Emica
Rene Rehak – Siniša

Dora Milenović – Maja
Marko Bočkar – Marko
Lea Vukmanić – Martina
Roni Lepej – Srećko
Anita Matić Delić – Piroška
Inge Appelt – Uršula
Zlatan Zuhrić – policajac
Kristian Potočki – mladi policajac
Samir Vujčić – svećenik
Marija Tadić – prodavačica

Astrit Alihajdaraj – poštar
Ines Würth – apotekarica Dorica
Lena Politeo – Marjetica
Božidarka Frajt – Julči
Kostadinka Velkovska – Štefanija
Branka Cvitković – Vjera
Goran Grgić – grobar
Zoran Krejić – grobarov pomoćnik
Ioan Barbu – socijalni radnik
Ksenija Pajić – Emičina mama

uloge / cast
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Harry Potter i darovi smrti, 2. dio
Harry Potter and the Deathly Hallows: Part 2
akcijsko avanturistički / action adventure, 2011, 35 mm

redatelj / director: David Yates, uloge: Daniel Radcliffe, Emma Watson, Rupert Grint, 
Ralph Fiennes, Gary Oldman, Helena Bonham Carter
SADRŽAJ: Harry, Ron i Hermione vraćaju se u Hogwarts kako bi pronašli 
i uništili posljednji Voldemortov horkruks, a to je uvod u najveću bitku 
između sila dobra i zla svijeta čarobnjaka...
O REDATELJU: David Yates (St. Helens, Velika Britanija, 1963) filmski 
je i televizijski redatelj. Karijeru započinje kao redatelj nagrađivanih 
kratkih filmova, a nastavlja je na televiziji kao redatelj nagrađivanih 
serija (za The Way We Live Now, 2001, i Sex Traffic, 2004, nagrađen je  
BAFTA-om) i filmova (za The Girl in the Café osvaja Emmyja). Najpoznatiji 
je po svom radu na serijalu o Harryju Potteru u kojem je režirao četiri 
zadnja nastavka. 

Auti 2
Cars 2
animirana akcijska komedija / animated action comedy, 2011, 113 min / 1h53, 35 mm

redatelji / directors: John Lasseter, Brad Lewis, glasovi / voices: Larry the Cable Guy, 
Owen Wilson, Michael Caine, Emily Mortimer, Eddie Izzard, John Turturro  

SADRŽAJ: Munjeviti Jurić i njegova ekipa, na čelu koje je Šlep, odlaze na 
više utrka u Europi i Japanu. Dobroćudni se Šlep slučajno uplete u svijet 
međunarodne špijunaže, što mu zakomplicira život... 
O REDATELJIMA: John Lasseter (Hollywood, California, SAD, 1957) 
karijeru započinje kao animator u studiju Walt Disney, a nastavlja u 
Lucasfilmu, gdje je jedan od začetnika uporabe CGI animacije. Kad  
Lucasfilm 1986. postaje Pixar, Lasseter je izvršni producent svih filmova, 
a režirao je Priču o igračkama 1 i 2, Život buba i Aute. Dobitnik je Oscara za 
kratki crtić Tin Toy (1989).

Brad Lewis (1958) bio je producent animiranih hitova Mravi (1998) 
i Juhu-hu (Ratatouille, 2007), a u filmu Auti 2 debitira kao redatelj 
dugometražnog filma.

Kapetan Amerika: Prvi osvetnik
Captain America: The First Avenger
akcijski SF / action SF, 2011, 35 mm

redatelj / director: Joe Johnston, uloge: Chris Evans, Hugo Weaving, Stanley Tucci, 
Tommy Lee Jones, Richard Armitage, Natalie Dormer  

SADRŽAJ: Steve Rogers tijekom tajnog istraživačkog projekta bude 
pretvoren u supervojnika – Kapetana Ameriku, borca protiv zločina. 
Njegov je protivnik moćna organizacija koju predvodi zločinac Red Skull.

O REDATELJU: Joe Johnston (Fort Worth, Texas, SAD, 1950) karijeru 
započinje surađujući na vizualnim efektima u Zvjezdanim stazama 
(1977) u tvrtki Industrial Light & Magic (ILM) Georgea Lucasa, a Oscara 
osvaja za rad na vizualnim efektima u filmu Indiana Jones: Otimači 
izgubljenog kovčega (1981). Redatelj je sedam filmova, među kojima je i 
nekoliko holivudskih blockbustera: Draga, smanjio sam djecu (1989), The 
Rocketeer (1991), Jumanji (1995), Nebo u listopadu (1999), Jurski park III 
(2001), Hidalgo (2004) i Wolfman (2010).

SUMMARY: Harry, Ron and 
Hermione go back to Hogwarts 
to find and destroy Voldemort’s 
last remaining Horcrux. This 
will mark the beginning of the 
biggest battle between the 
forces of good and evil...

DIRECTOR: David Yates (St. Helens, Great Britain, 1963) is a film and 
television director. He began his career as a director of award-winning 
short films, which led him to become a television director with credits 
including award-winning series (BAFTA Award for The Way We Live Now, 
2001, and Sex Traffic, 2004) and films (Emmy Award for The Girl in the 
Café). He is best known for directing the final four films in the Harry 
Potter franchise.

SUMMARY: Lightning McQueen 
and his team, headed by Mater, 
head overseas to compete 
in Europe and Japan. But 
Mater gets caught up in an 
international espionage and 
this complicates his life…

DIRECTORS: John Lasseter (Hollywood, California, USA, 1957) began 
his career as an animator for the Walt Disney Company. After that, he 
joined Lusacfilm, where he worked in the then-groundbreaking use of 
CGI animation. After Lucasfilm became Pixar in 1986, Lasseter oversaw 
all of Pixar’s film as executive producer and he directed Toy Story 1 and 
Toy Story 2, A Bug’s Life, and Cars. He won an Academy Award for the short 
animated film Tin Toy (1989).

Brad Lewis (1958) produced the animated hits Antz (1998) and 
Ratatouille (2007). Cars 2 is his feature-length directorial debut.

SUMMARY: During a secret 
research project Steve Rogers 
is turned into Captain America, 
a supersoldier dedicated 
to fighting against crime. 
His opponent is a powerful 
organization led by Red Skull.

DIRECTOR: Joe Johnston (Fort Worth, Texas, USA, 1950) began his career 
cooperating on visual effects on Star Wars (1977) for George Lucas’ 
company Industrial Light & Magic (ILM). He won an Academy Award for 
Best Visual Effects for the film Indiana Jones: Riders of the Lost Ark (1981). 
He directed seven films, among which several Hollywood blockbusters: 
Honey, I Shrunk the Kids (1989), The Rocketeer (1991), Jumanji (1995), 
October Sky (1999), Jurassic Park III (2001), Hidalgo (2004) and Wolfman 
(2010).

PoPularna Pulica

Popular Pulica

ŽENE SA ŠESTOG KATA 
Kino Valli, 15,00
Mirnu svakodnevicu Jean-Louisa Jouberta 
i njegove supruge u Parizu 1960. poremetit 
će dolazak atraktivne sluškinje...
U filmu Philippa Le Guaya u glavnim 
ulogama nastupaju Fabrice Luchini, 
Sandrine Kiberlain, Carmen Maura.

MIRAN ŽIVOT
Kino Valli, 17,00
Plaćeni ubojica napušta obitelj i živi mirnim 
životom dok ga sudbina ne suoči sa sinom 
koji je krenuo njegovim stopama...
U filmu Claudia Cupellinija u glavnim 
ulogama nastupaju Toni Servillo, Marco 
D’Amore, Juliane Kohler.

NEPRIJATELJ
Kino Valli, 19,00
U Bosni 1995. vojnici se različito nose sa 
svojim ratnim iskustvima i traumama, a 
njihov mir tek je privid...
U filmu Dejana Zečevića glume Aleksandar 
Stojković, Marija Pikić, Vuk Kostić.

CARLOS
Kino Valli, 21,30 
Ilich Ramírez Sánchez, zvani Carlos, dva 
je desetljeća (od 1974. do 1994.) bio 
najtraženiji svjetski terorist...
U filmu Oliviera Assayasa nastupaju Edgar 
Ramirez, Alexander Scheer, Nora Von 
Waldstatten.

DUH BABE ILONKE
Arena, 21,30
Nakon smrti bake Ilonke, u domu romske 
obitelji djevojčice Manuše počnu se 
događati neobični događaji. Manuša ubrzo 
shvaća da je bakin duh još uvijek u kući...
U filmu Tomislava Žaje u glavnim ulogama 
nastupaju Selma Ibrahimi, Marin Arman 
Grbin, Aleksandra Balmazović, Rakan 
Rushaidat, Krunoslav Šarić, Sabina Ajrula.

HARRY POTTER I DAROVI SMRTI, 2. DIO
Arena, 23,15
Harry, Ron i Hermione vraćaju se u 
Hogwarts kako bi pronašli i uništili 
posljednji Voldemortov horkruks, a to je 
uvod u najveću bitku između sila dobra i zla 
svijeta čarobnjaka...
U filmu Davida Yatesa glavne uloge tumače 
Daniel Radcliffe, Emma Watson, Rupert 
Grint, Ralph Fiennes, Gary Oldman, Helena 
Bonham Carter.

Miran život
Una vita tranquilla / A Quiet Life
kriminalistički triler / crime thriller
Italija, Njemačka, Francuska / Italy, Germany, France, 2010,  
100 min / 1h40, 35 mm

produkcijske kuće / production companies: Acaba Produzioni, EOS 
Entertainment, Babe Films

producent / producer: Fabrizio Mosca
režija / directed by: Claudio Cupellini
scenarij / written by: Filippo Gravino, Guido Iuculano, Claudio Cupellini
u glavnim ulogama / starring: Toni Servillo, Marco D’Amore, Juliane Köhler, 
Francesco Di Leva, Leonardo Sprengler, Alice Dwyer 
kamera / cinematography: Gergely Pohárnok
montaža / editing: Giuseppe Trepiccione
scenografija / set design: Erwin Prib
kostimografija / costume design: Mariano Tufano
glazba / music: Teho Teardo

SADRŽAJ: Talijan, plaćeni ubojica, nakon 32 obavljena 
posla živi u strahu te napušta obitelj i nestaje. Petnaest 
godina svi vjeruju da je mrtav dok on živi u Njemačkoj 
s novom obitelji. Ali, sudbina se poigrala i suočila ga sa 
sinom Talijanom koji je krenuo njegovim stopama...

O REDATELJU: Claudio Cupellini (Camposampiero, 
Padova, Italija, 1973) diplomirao je režiju na Scuola 
Nazionale di Cinema – Centro Sperimentale di 
Cinematografia u klasi 2000-2003. Od 1999. do 2005. 
snimio je nekoliko kratkih filmova, među kojima su i Le 
diable au vélo (1999), Chi ci ferma più (2004) i La talpa 
(2005). Godine 2006. režirao je epizodu La donna del 
Mister omnibusa 4-4-2 – Il gioco più bello del mondo. 
U dugometražnom filmu debitira 2007. komedijom 
Lekcije o čokoladi (Lezioni di cioccolato). Miran život 
njegov je drugi dugometražni igrani film. 

MEĐUNARODNA PREMIJERA: Filmski festival u Rimu 
2010.

SUMMARY: Living in fear after 32 jobs behind him, an 
Italian hitman abandons his family and disappears. For 
fifteen years everybody has believed him to be dead 
while he is in Germany with a new family. However, 
by a twist of faith he is faced with his Italian son who 
followed in his father’s footsteps…

DIRECTOR: Claudio Cupellini (Camposampiero, Padova, 
Italy, 1973) received a degree in directing from the 
Scuola Nazionale di Cinema – Centro Sperimentale di 
Cinematografia in the class of 2000-2003. From 1999 to 
2005 he shot several short films, including Le diable au 
vélo (1999), Chi ci ferma più (2004) and La talpa (2005). 
In 2006 he directed the episode La donna del Mister 
of the omnibus 4-4-2 – Il gioco più bello del mondo. He 
made his feature length debut in 2007 with the comedy 
Lessons in Chocolate (Lezioni di cioccolato). A Quiet Life is 
his second feature-length film.

INTERNATIONAL PREMIERE: 2010 Rome Film Festival
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Neprijatelj
The Enemy
hrvatska premijera / croatian premiere
triler / thriller, Srbija, Bosna i Hercegovina, Hrvatska, Mađarska / Serbia, Bosnia 
and Herzegovina, Croatia, Hungary, 2011, 109 min / 1h49, 35 mm

produkcijska kuća / production company: Biberche Productions (Srbija/Serbia)
producent / producer: Nikolina Vučetić Zečević
koprodukcijske kuće / co-production companies: Balkan Film  
(Bosna i Hercegovina / Bosnia and Herzegovina), MaXma Film   
(Hrvatska / Croatia), Tivoli-Filmprodukció (Mađarska / Hungary)
koproducenti / co-producers: Tihomir Stanić, Damir Terešak, Dénes Szekeres

režija / directed by: Dejan Zečević
scenarij / written by: Đorđe Milosavljević
u glavnim ulogama / starring: Aleksandar Stojković, Vuk Kostić, Tihomir Stanić, 
Marija Pikić, Ljubomir Bandović, Slavko Štimac
kamera / cinematography: Dušan Joksimović
montaža / editing: Marko Glušac
scenografija / set design: Zorana Petrov
kostimografija / costume design: Lana Pavlović
glazba / music: Nemanja Mosurović
ton / sound: Novica Jankov (snimatelj zvuka / sound recordist), Vladan Korać 
(dizajn zvuka / sound design)
maska / make-up: Tatjana Lipanović
specijalni efekti / special effects: Marijan Karoglan, Miroslav Lakobrija, Borko 
Panov, Aleksandar Panov

SADRŽAJ: Srpski vojnici, pripadnici malog 
inženjerskog voda u Bosni 1995, na različite 
se načine nose sa svojim ratnim iskustvima i 
traumama. U zazidanom podrumu ruševina 
tvornice nailaze na muškarca koji mirno sjedi kao 
da ih je čekao...

O REDATELJU: Dejan Zečević (Beograd, Srbija, 
1972) diplomirao je filmsku i televizijsku režiju 
na Fakultetu dramskih umetnosti u Beogradu 
1997. Svoj prvi (kratki) igrani film snima 1992. 
Filmografija (dugometražni igrani film): Paket 
aranžman (epizoda u omnibusu, 1995), Kupi mi 
Eliota (1998), T.T. Sindrom (2002), Mala noćna 
muzika (2002), Četvrti čovek (2007). Režira i 
dokumentarce te televizijske filmove i serije. 
Filmovi su mu prikazani na brojnim festivalima 
diljem svijeta na kojima su osvojili preko pedeset 
nagrada. Scenarist je ili koscenarist većine svojih 
filmova.

SUMMARY: Bosnia, 1995. Serbian soldiers, 
members of a small engineer platoon, cope 
differently with their war experiences and 
traumas. In a walled-in basement of a demolished 
factory they run into a man who is sitting 
peacefully, as if he has been waiting for them…

DIRECTOR: Dejan Zečević (Belgrade, Serbia, 
1972) received a degree in Film and Television 
Directing from the Belgrade Faculty of Dramatic 
Art in 1997. He made his first (short) feature 
film in 1992. Filmography (full-length features): 
Package Deal (an episode in the omnibus, 1995), 
Buy Me an Eliot (1998), T.T. Syndrome (2002), A 
Little Night Music (2002), The Fourth Man (2007). 
He directs documentaries, TV films and series 
as well. His films have screened at a number of 
festivals around the world and received more 
than fifty awards. He wrote or co-authored 
screenplays for most of his films.
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Carlos
Carlos

kriminalistički triler / crime thriller
Francuska, Njemačka / France, Germany, 2010, 165 min / 2h35, 35mm

produkcijska kuća / production company: Films en Stock
producent / producer: Daniel Leconte

režija / directed by: Olivier Assayas
scenarij / written by: Olivier Assayas, Dan Franck (temeljeno na originalnoj ideji / 
based on an original idea by Daniel Leconte)
u glavnim ulogama / starring: Edgar Ramirez, Alexander Scheer, Nora Von 
Waldstatten, Ahmad Kaabour, Christoph Bach, Rodney El-Haddad 
snimatelji / cinematography: Yorick Le Saux, Denis Lenoir
montaža / editing: Luc Barnier, Marion Monnier
scenografija / set design: François-Renaud Labarthe
kostimografija / costume design: Jurgen Doering

SADRŽAJ: Ilich Ramírez Sánchez, zvani Carlos, dva je 
desetljeća bio najtraženiji svjetski terorist. Uspješno 
je izbjegavao policiju od 1974. godine, kada je u 
Londonu pokušao ubiti britanskog biznismena, pa sve 
do konačnog hvatanja u Khartoumu 1994.

O REDATELJU: Olivier Assayas (Pariz, 1955) diplomirao 
je na Umjetničkoj akademiji ENSBA u Parizu. Tijekom 
1980-ih piše za časopis Cahiers du cinéma. Autor je 
ili koautor pet filmskih knjiga (Hong Kong Cinéma, 
Conversation avec Bergman...). Filmsku karijeru 
započinje kao scenarist i redatelj kratkih filmova, 
a nakon scenarija za Rendez-vous (1985) Andréa 
Téchinéa, snima 1986. svoj prvi dugometražni igrani 
film Désordre. Režira i dokumentarce i televizijske 
serije. Član je žirija na filmskim festivalima u Veneciji 
1994. i u Cannesu 2011. Redateljska filmografija 
(igrani film, izbor): Paris s’éveille (1991), Irma Vep 
(1996), Fin août, début septembre (1999), Les destinées 
sentimentales (2000), Demonlover (2002), Clean (2004), 
epizoda u omnibusu Pariz, volim te (Paris, je t’aime, 
2006), Boarding gate (2007), L’heure d’été (2008).

MEĐUNARODNA PREMIJERA: Filmski festival u 
Cannesu 2010. 

NAGRADE: Zlatni globus za najbolju mini seriju ili 
film rađen za televiziju, Edgar Ramirez nominiran je 
za Zlatni globus za najboljeg glumca, Olivier Assayas 
nominiran je za nagradu za najboljeg redatelja 
Europske filmske akademije (EFA)

SUMMARY: Ilich Ramírez Sánchez, alias Carlos, was one 
of the most wanted terrorists on the planet for two 
decades. He was successful at avoiding the police from 
1974, when he tried to assassinate a British businessman 
in London, up to 1994, when he was finally arrested in 
Khartoum.

DIRECTOR: Olivier Assayas (Parizs, 1955) studied at the 
ENSBA School of Fine Arts in Paris. During the 1980s he 
wrote for the Cahiers du cinéma. He wrote or co-authored 
five books on film (Hong Kong Cinéma, Conversation avec 
Bergman, etc.). He started his film career writing scripts 
and directing short films. After the script for Rendez-
vous (1985) by André Téchiné, he made his directorial 
debut with Disorder (Désordre) in 1986. He has also 
directed documentaries and television series. He served 
as jury member at Venice in 1994 and at Cannes in 
2011. Filmography (feature film, selection): Paris s’éveille 
(1991), Irma Vep (1996), Late August, Early September (Fin 
août, début septembre, 1999), Les destinées sentimentales 
(2000), Demonlover (2002), Clean (2004), an episode in 
the omnibus Paris, je t’aime (2006), Boarding gate (2007), 
Summer Hours (L’heure d’été, 2008).

INTERNATIONAL PREMIERE: 2010 Cannes Film Festival 

AWARDS: Golden Globe for Best Mini-Series or Motion 
Picture Made for Television, Edgar Ramirez nominated 
for the Golden Globe for Best Actor, the European Film 
Academy (EFA) nomination of Olivier Assayas for Best 
Director


